
PROTOKÓŁ Nr 10 
z X sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 5 września 2007 roku 
 
 

O godzinie 1400 X sesję Rady Miasta Marki otworzyła Przewodnicząca Maria 
Przybysz – Piwko,  przywitała wszystkich obecnych i stwierdziła quorum (listy obecności 
radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 do protokołu).  
Porządek obrad doręczony radnym przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z IX sesji z dnia 20 czerwca 2007 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 76). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji  

o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze oraz informacji  
o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury  
(Druk nr 87). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia przetargu na obsługę budżetu 
gminy Miasto Marki (Druk nr 78). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok  
(Druk nr 79). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 cz. w niezabudowanych 
nieruchomościach gruntowych (Druk nr 80). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 73). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej mienie komunalne 
(Druk nr 75). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  
na okres 5 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Markach przy  
ul. Podgórskiej (Druk nr 74). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 77). 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 

 
Burmistrz Janusz Werczyński złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt  
pt. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w stałych obwodach 
głosowania (Druk nr 88)”.   
Burmistrz poinformował, że ww. projekt uchwały został zaopiniowany co do zgodności  
z prawem przez radcę prawnego Urzędu, ale nie został zaopiniowany przez właściwą Komisję 
Rady Miasta. 
 

 1



Nie zostały zgłoszone uwagi do wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie uzupełnienia 
porządku obrad o punkt „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 
stałych obwodach głosowania (Druk nr 88)” z uwzględnieniem informacji o braku opinii    
właściwej Komisji Rady Miasta o projekcie uchwały.    
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Wniosek uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Rady, został 
przyjęty jednogłośnie.  
 
Ustalono, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w stałych obwodach 
głosowania (Druk nr 88) rozpatrzony zostanie jako punkt 12A. 
 
Radny Marek Kroczek  zaproponował, aby punkt 13. porządku obrad pt. „Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach (Druk nr 77)” został 
rozpatrzony jako punkt 5. 
 
Nie zostały zgłoszone uwagi do wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie ww. wniosku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 1 
przeciw – 8 
wstrzymujących się – 11 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Wniosek nie uzyskał poparcia bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Rady  
i w związku z tym został odrzucony.  
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z IX sesji z dnia 20 czerwca 2007 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 76). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji  

o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze oraz informacji  
o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury  
(Druk nr 87). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia przetargu na obsługę budżetu 
gminy Miasto Marki (Druk nr 78). 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok  
(Druk nr 79). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 cz. w niezabudowanych 
nieruchomościach gruntowych (Druk nr 80). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 73). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej mienie komunalne 
(Druk nr 75). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  
na okres 5 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Markach przy  
ul. Podgórskiej (Druk nr 74). 

12.A.„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w stałych 
obwodach głosowania (Druk nr 88)”.   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 77). 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 4. Przyjęcie protokołu z IX sesji z dnia 20 czerwca 2007 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 9 z IX sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 20 czerwca 2007  roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Protokół z IX sesji Rady Miasta Marki z dnia 20 czerwca 2007 roku został przyjęty. 
 
Pkt 5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 76). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 13 czerwca do 27 sierpnia 2007 roku stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił szczegółowych odpowiedzi na pytania sformułowane 
przez radnych: 

- Jana Orłowskiego dotyczące punktu 24; 
- Bogusława Dąbkowskiego dotyczące rozstrzygnięć postępowań o dokonanie 

zamówień publicznych; 
- Tadeusza Skłodowskiego dotyczące punktów: 57,59; 
- Pawła Chojnowskiego dotyczące punktu 25; 
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- Ryszarda Korotko dotyczące punktu 44; 
- Marka Szczepanowskiego dotyczące punktu 45. 

 
Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji 
o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury (Druk nr 87). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił projekt uchwały; przedstawił również 
powody uzasadniające podjęcie omawianej uchwały.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 87.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze 
półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych 
instytucji kultury (Druk nr 87) i poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr X/69/2007 i stanowi załącznik nr 5  
do protokołu. 
 
Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia przetargu na obsługę 
budżetu gminy Miasto Marki (Druk nr 78). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że dotychczasowa trzyletnia umowa z bankiem 
na obsługę budżetu miasta Marki wygasa w październiku br. i w związku z tym konieczne jest 
ogłoszenie przetargu; w projekcie uchwały zaproponowano zawarcie umowy na okres 5 lat; 
omówił również kryteria, jakie będą obowiązywały przy wyborze najkorzystniejszej oferty.  
Burmistrz zgłosił autopoprawkę dotyczącą zmiany treści tytułu uchwały: „w sprawie 
ogłoszenia przetargu na wybór banku obsługującego budżet Miasta Marki”. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 78.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
ogłoszenia przetargu na obsługę budżetu gminy Miasto Marki (Druk nr 78) wraz  
z autopoprawką  i poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr X/70/2007 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Na tym zakończona została dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
W związku z tym, że na sesję przybyli Pani Diana Malinowska, Inspektor Okręgowy 
Towarzystwa Opieki nad zwierzętami w Polsce Oddział w Warszawie oraz Pan Christian 
Parma, Prezes Wydawnictwa Parma Press Sp. z o.o., Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – 
Piwko poinformowała, że w dniu 5 września br. drogą elektroniczną wpłynęło pismo od Pana 
Christiana Parma, dotyczące współfinansowania przez gminę sterylizacji zwierząt domowych 
(pismo stanowi załącznik nr 9 do protokołu), a następnie udzieliła głosu przybyłym gościom. 
 
Pan Christian Parma zaapelował do Rady Miasta o właściwe potraktowanie bezdomności 
zwierząt domowych oraz zorganizowanie akcji promującej sterylizację zwierząt; zauważył,  
że Rada Miasta Marki nie uchwaliła programu w tym zakresie mimo, że jego zdaniem taki 
obowiązek wynika z ustawy o ochronie zwierząt. 
  
Pani Diana Malinowska powiedziała, że art. 11 i 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku  
o ochronie zwierząt nakłada na gminy obowiązek uchwalenia Programu przeciwdziałania 
bezdomności zwierząt; dodała, że np. gminy warszawskie, gmina Konstancin, gmina Otwock 
uchwaliły takie programy; program obejmuje w szczególności sterylizację albo kastrację 
zwierząt, poszukiwanie nowych właścicieli dla zwierząt, usypianie ślepych miotów; 
powiedziała również, że Towarzystwo Opieki nad zwierzętami oferuje pomoc przy 
opracowaniu takiego programu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zacytował ust. 3 art. 11 ww. ustawy i poinformował, że gmina 
Marki 21 kwietnia 1999 roku podjęła uchwałę w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt 
na terenie miasta Marki (wyciąg z ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt 
oraz kopia Uchwały nr VIII/57/99 Rady Miasta Marki stanowią załącznik nr 10  
do protokołu); powiedział również, że gmina zwiera umowy na wyłapywanie bezdomnych 
zwierząt z terenu miasta Marki i zapewnienie im opieki – koszt realizacji umowy  
to kilkadziesiąt złotych rocznie.  
Burmistrz podkreślił, że z ustawy nie wynika obowiązek uchwalenia programu 
zapobiegającego bezdomności zwierząt, ale gminy mogą w drodze uchwały przyjąć taki 
program. 
Burmistrz zwrócił się z prośbą do Rady Miasta o zajęcie stanowiska w omawianej kwestii. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali również: Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko, 
radny Jan Orłowski, Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk, Burmistrz Janusz Werczyński 
oraz Pani Diana Malinowska i Pan Christian Parma. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i skierowała pismo  
(e-maila) w tej sprawie do Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego 
i Ochrony Środowiska do rozpatrzenia.  
 
Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok (Druk 
nr 79). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił proponowane zmiany budżetu na 2007 
rok zawarte w Druku nr 79 i w Druku nr 89, w którym uwzględniono dodatkowe zmiany,  
m.in. uwagi Komisji Budżetowo – Gospodarczej. 
Druk nr 89 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Materiały opisowe stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 79.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Paweł Adamczyk, Bogusław 
Dąbkowski, Maria Przybysz – Piwko, Jan Orłowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu 
Miasta Marki na 2007 rok (Druk nr 79) wraz z uwzględnionymi w Druku nr 89 zmianami  
i poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr X/71/2007 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 cz. w niezabudowanych 
nieruchomościach gruntowych (Druk nr 80). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy nabycia przez 
gminę od osób fizycznych udziału 1/3 części w niezabudowanych nieruchomościach 
gruntowych, położonych w Markach przy ul. Wilczej z przeznaczeniem pod drogę publiczną. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 80.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 cz.  
w niezabudowanych nieruchomościach gruntowych (Druk nr 80) i poddała go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr X/72/2007 i stanowi załącznik nr 18  
do protokołu. 
 
Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk 
nr 73A). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały, dotyczący nabycia przez gminę 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej, działki nr ewid. 63/11 w obrębie 1-05  
o powierzchni 1260 m2 położonej w ciągu ul. Borówkowej stanowiącej gminną drogę 
publiczną. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 73A.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej (Druk nr 73A). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr X/73/2007 i stanowi załącznik nr 21  
do protokołu. 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej mienie komunalne 
(Druk nr 75). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały, dotyczący sprzedaży w drodze 
przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w Markach przy  
ul. Piłsudskiego, na którą składają się działki nr ewid. 1/10 o powierzchni 1251m2 i nr ewid. 
1/12  o powierzchni 8641 m2 w obrębie 1-11.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 75.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Jan Orłowski, Tadeusz Skłodowski, Bogdan Trzemecki, 
Bogusław Dąbkowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej mienie komunalne (Druk nr 75). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 11 
przeciw – 7 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr X/74/2007 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  
na okres 5 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Markach przy  
ul. Podgórskiej (Druk nr 74). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił projekt uchwały; poinformował,  
że umowa dzierżawy dotyczy nieruchomości gruntowej, stanowiącej część działki nr ewid. 
2/7 z obrębu 1 – 18 o powierzchni 830 m2 położonej w Markach przy ul. Podgórskiej.  
Burmistrz odpowiedział również na pytanie radnego Tadeusz Skłodowskiego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 74.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 5 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
położonej w Markach przy ul. Podgórskiej (Druk nr 74). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr X/75/2007 i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Pkt 12A. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w stałych 
obwodach głosowania (Druk nr 88). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zaprezentował projekt uchwały. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w stałych obwodach głosowania (Druk nr 88). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr X/76/2007 i stanowi załącznik nr 29  
do protokołu. 
 
Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach 
(Druk nr 77). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że projekt uchwały został 
przygotowany z inicjatywy radnego Marka Szczepanowskiego, który złożył wniosek  
o nadanie ulicy, stanowiącej drogę gminną, zlokalizowanej na działce nr ewid. 7 w obrębie 
geodezyjnym 1-06, przebiegającej od Al. Marsz. Józefa Piłsudskiego do ul. Legionowej   
w Markach,  nazwę Księdza Stanisława Pałacha wieloletniego  proboszcza parafii  
p.w. Św. Andrzeja Boboli w Markach. Radny wniosek uzasadnił. 
Uzasadnienie do uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku  nr 77. 
 
Nie została  podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie nadania 
nazwy ulicy w Markach (Druk nr 77). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr X/77/2007 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Pkt 14. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 
1.Radny Jan Orłowski zapytał, czy funkcjonujące w Markach nazwy np. Horowa Góra, czy 
Lisi Jar są nazwami jednostek pomocniczych miasta Marki (zapytanie w formie pisemnej 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu)? 
 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił, że w Markach nie ma żadnych jednostek 
pomocniczych; przytoczone nazwy są nazwami zwyczajowymi, których zastosowanie  
w  planach zagospodarowania przestrzennego jest zgodne z prawem (ułatwia lokalizację 
obszaru objętego planem). 
 
2. Radny Jan Orłowski zgłosił konieczność oczyszczenia rynien w kamienicach. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że rynny w budynkach komunalnych  
są czyszczone każdego roku. 
 
3.Radny Marek Kroczek zaproponował, aby radny Marek Szczepanowski, wnioskodawca 
uchwały w sprawie nadania nazwy ul. Księdza Stanisława Pałacha uzupełnił uzasadnienie  
o tytuły książek napisanych przez ks. Pałacha.  
 
4.Radny Bogusław Dąbkowski zapytał, o możliwość nabycia przez gminę całości majątku  
od Pani Elżbiety Jasińskiej (sukcesja Whiteheadów) i zaproponował, aby Rada Miasta 
udzieliła Burmistrzowi upoważnienia do podjęcia w tej sprawie rozmów; zaproponował 
również, aby Komisja Oświaty, Kultury i Sportu przygotowała wniosek o nadanie 
honorowego obywatelstwa pani Elżbiecie Jasińskiej. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że dotychczas Pani E. Jasińska nie złożyła oferty 
sprzedaży majątku (powierzchnia kilkunastu hektarów), a jedynie w rozmowie wspomniała  
o zamiarze. 
 
Na tym zakończony został ten punkt porządku obrad. 
 
 
15. Sprawy różne. 
 
1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz - Piwko przedstawiła pismo Burmistrza w sprawie 
zaopiniowania zweryfikowanej koncepcji lokalizacji poszczególnych obiektów 
zagospodarowania terenu Szkoły Podstawowej nr 1 przy ul. Okólnej (kopia pisma stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu). 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Marek Kroczek poinformował,  
że Komisja jednogłośnie zaakceptowała drugi – zweryfikowany projekt lokalizacji obiektów 
w ramach koncepcji zagospodarowania terenu Szkoły przy ul. Okólnej. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie wyrażenia 
opinii o zweryfikowanej koncepcji lokalizacji poszczególnych obiektów zagospodarowania 
terenu Szkoły Podstawowej nr 1 przy ul. Okólnej. 
 
Głosowanie 
za wydaniem pozytywnej opinii – 12 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 7 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
Radny Bogusław Dąbkowski nie wziął udziału w głosowaniu. 
 
Rada Miasta Marki pozytywnie zaopiniowała zweryfikowaną koncepcję lokalizacji 
poszczególnych obiektów zagospodarowania terenu Szkoły Podstawowej nr 1 przy  
ul. Okólnej. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Marek Kroczek, Bogusław 
Dąbkowski, Maria Przybysz – Piwko. 
 
2.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz - Piwko przedstawiła pismo Burmistrza, w którym 
zwraca się do Rady Miasta z prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie „Raportu z analizy 
projektów”, stanowiącego przegląd projektów rewitalizacyjnych Miasta Marki oraz ich ocenę 
pod kątem możliwości ubiegania się o dofinansowanie ze środków Funduszy Strukturalnych 
UE lub innych źródeł. 
Raport z analizy projektów stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej Paweł Adamczyk poinformował, 
że Komisja analizowała ww. raport i nie zostały zgłoszone negatywne uwagi. 
 
Rada Miasta Marki zapoznała  się z „Raportem z analizy projektów”. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
3. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko: 

1. poinformowała, że z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Wydziału 
Kontroli i Audytu wpłynęła skarga Państwa Witolda i Edyty Lewandowskich z dnia  
9 sierpnia 2007 roku na Burmistrza Miasta Marki, w związku z niepodjęciem prac 
naprawczych nawierzchni ulicy Pułaskiego w pobliżu posesji Państwa 
Lewandowskich – kopia skargi stanowi załącznik nr 36 do protokołu; 
Przewodnicząca Rady skierowała ww. skargę do Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Marki do rozpatrzenia;  

2. przedstawiła pismo mieszkańców ulicy Zosi w Markach, dotyczące utwardzenia 
nawierzchni tej ulicy oraz odpowiedź udzieloną przez Wydział Zarządu Dróg Urzędu 
Miasta Marki – kopie pism stanowią załącznik nr 37 do protokołu; 

3. przedstawiła pismo Państwa Danieli i Mariana Beczek oraz Stanisławy i Eugeniusza 
Łukasiak, dotyczące poszerzenia ulicy Krakowskiej – kopia pisma stanowi załącznik 
nr 38 do protokołu; 
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4. poinformowała, że z Wydziału Oświaty Urzędu Miasta wpłynęły wyniki sprawdzianu 
dla uczniów szóstych klas szkół podstawowych oraz wyniki egzaminu gimnazjalnego 
uzyskane przez uczniów mareckich szkół w roku 2007 – pismo stanowi załącznik  
nr 39 do protokołu; 

5. przedstawiła wniosek Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Elżbiety Brzozowskiej dotyczący 
zwołania sesji Rady Miasta Marki poświęconej ocenie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego w naszym mieście – kopia wniosku stanowi załącznik nr 40  
do protokołu;  
Przewodnicząca Rady zaproponowała termin sesji na dzień 14 listopada 2007 roku; 

6. zakomunikowała, że wpłynęła Informacja z wykonania budżetu Miasta Marki  
za I półrocze 2007 roku – kopia Informacji stanowi załącznik nr 41  
do protokołu; 

7. przedstawiła pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 w Markach w sprawie 
wprowadzenia zmian w Regulaminie określającym wysokość i warunki przyznawania 
nauczycielom dodatku motywacyjnego – kopia pisma stanowi załącznik nr 42  
do protokołu; 

8. odczytała pismo Przewodniczącego Doraźnej Komisji Statutowej Jana Orłowskiego 
dotyczące „braku odpowiedzi Przewodniczących Komisji stałych Rady Miasta” – 
pismo stanowi załącznik nr 43 do protokołu; Przewodnicząca Rady wyraziła 
przekonanie, że Przewodniczący Komisji wypowiedzą się w kwestii  poruszonej  
w piśmie.  

 Odczytała pismo radnego Jana Orłowskiego dotyczące braku aktualnego Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Marki; 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że nieprzygotowanie przez organ wykonawczy 
wymaganych ustawą (ustawa z dnia 29 lipca 2005 roku o zmianie ustawy o odpadach 
oraz zmianie niektórych innych ustaw) zmian w uchwale nr IX/65/2003 Rady Miasta 
Marki (uchwała z dnia 19 października 2003 roku w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Marki) nie było spowodowane opieszałością 
urzędników Urzędu Miasta Marki; w merytorycznie odpowiedzialnym  
za przygotowanie zmian Wydziale Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej  
i Rolnictwa Urzędu Miasta Marki wystąpiły obiektywne trudności, m.in. spiętrzenie 
prac bieżących, braki kadrowe. Niewprowadzenie stosownych zmian w Regulaminie 
nie powoduje konsekwencji prawnych i finansowych; jedyną, ważną konsekwencją 
zaistniałej sytuacji jest brak możliwości korzystania z pewnych instrumentów 
prawnych w stosunku do właścicieli nieruchomości; powiedziała również, że od 
Burmistrza uzyskała informacje, że od kilku tygodni trwają prace nad projektem 
nowego Regulaminu i po wydaniu opinii przez Komisję Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Miasta, i po uzyskaniu 
opinii Państwowego Inspektora Sanitarnego w Wołominie projekt nowego 
Regulaminu niezwłocznie zostanie przedłożony Radzie Miasta (pismo radnego oraz 
fragmenty ustawy stanowią załącznik nr 44 do protokołu); 
W powyższej sprawie głos zabrał radny Jan Orłowski oraz Burmistrz Janusz 
Werczyński; 

9. poinformowała, że Dziennik Rzeczpospolita w wydaniu z dnia 31 lipca br. 
opublikował ranking samorządów, w którym wybierano gminy najbardziej dbające  
o rozwój i podniesienie jakości życia mieszkańców; Marki uzyskały 41,46 punktów  
w kategorii gmin miejskich i miejsko – wiejskich; wynik ten dał Markom I miejsce  
w powiecie, 7 miejsce w województwie i 70 miejsce w klasyfikacji ogólnokrajowej – 
informacja pisemna stanowi załącznik nr 45 do protokołu; 

 12



10. poinformowała, że prawdopodobnie w październiku br. odbędzie się „Panel 
historyczny” z okazji 90–lecia powstania parafii p.w. Św. Izydora i 40–lecia nadania 
praw miejskich miastu Marki zorganizowany wspólnie przez Proboszcza Parafii, 
Akcję Katolicką, Burmistrza i Radę Miasta. 

 
4.Burmistrz Janusz Werczyński przekazał kopię pisma Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad dotyczącego projektowanej trasy ekspresowej Wschodniej Obwodnicy Warszawy 
(WOW) na odcinku od węzła „Marki” do węzła „Lubelska” rejon m. Marki (kopia pisma 
stanowi załącznik nr 46 do protokołu). 

 
5.Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że od dnia 1 września br. nastąpiła zmiana  
w rozkładzie jazdy autobusów linii 718 i 805. Zmiana kursów polega na dodaniu po jednym 
kursie dla każdej linii, dzięki temu w godzinach szczytu autobusy będą kursować co 7 minut. 

 
6.Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Środowiska Elżbieta Brzozowska poinformowała, że V edycja Konkursu „Marki  
w zielni” (konkurs na najładniejszą posesję i balkon w Markach) nie doszła do skutku  
ze względu na bardzo małe zainteresowanie mieszkańców - w wyznaczonym terminie 
wpłynęły tylko dwa zgłoszenia udziału w konkursie. 
 
Pkt 16. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1800  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła X sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 

Przewodnicząca Rady Miasta Marki 
          Maria Przybysz-Piwko 
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